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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2 Ge ekonomiskt stöd till föreningar för skräpplockning 

Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag från Kenneth 

Hedman om att ge ekonomiskt stöd till föreningar för skräpplockning. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Kenneth Hedman att nämnden ska ge ekonomiskt stöd till 

föreningar för skräpplockning.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-29. 

Dnr FAR 2022/568 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Tillgänglighetsanpassa Farstaängsparken 

Svar på två medborgarförslag och inriktningsärende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden bifaller delvis ett par medborgarförslag från Erna Baserdem om att 

tillgänglighetsanpassa Farstaängsparken. De förslag som bifalls är en gunga anpassad för 

barn med rörelsenedsättning, ett solsegel över sandlådan och en skylt vid entrén med en 

karta som visar parkens olika lekområden. Den beräknade kostnaden är cirka 60 000 

kronor. 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra åtgärderna inom ramen för årets 

investeringsbudget. 

 

Ärendet 

I två medborgarförslag föreslår Erna Baserdem att Farstaängsparken, Farstaängens parklek, 

ska tillgänglighetsanpassas så att alla barn ska kunna delta aktivt i lek och vara med i sociala 

sammanhang i parkleken.  

 

Förvaltningen föreslår att vissa delar av Baserdems förslag genomförs – en gunga för 

rörelsenedsatta barn, ett solsegel över sandlådan och en skylt med karta över parkens 

lekområden vid entrén. Förvaltningen beräknar att åtgärderna kostar cirka 60 000 kronor och 

ryms inom årets investeringsbudget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-17. 

Dnr FAR 2022/348 och 2022/392 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Utebliven fördelning av medel för vårddjur inom äldreomsorgen 

Svar på skrivelse från SD 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Sverigedemokraterna om utebliven fördelning av medel för vårddjur inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Sverigedemokraterna ställt en fråga om varför 

förvaltningen inte sökt ekonomiskt medel för vårddjur på utvalda vård- och omsorgsboenden. 

Partiet ställer frågan utifrån att äldrenämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att 

initiera ett sådant projekt, och även fått medel att fördela till intresserade stadsdelsnämnder.  

 

Förvaltningen har övervägt att ansöka om medel för vårddjur men har istället prioriterat 

andra särskilda satsningar inom vård- och omsorgsboendena under 2022. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-23. 

Dnr FAR 2022/464 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L) och Sigrid Arrhenius (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Kjell Backman m fl (S) och 

Marre Mayr m fl (V). Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 

 

Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 

ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Leif Söderström (SD) 

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till svar på skrivelsen. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Sverigedemokraterna ställde i en skrivelse (2022-06-16) en fråga till förvaltningen om varför 

man inte ansökt om medel för att användas till vårddjur på utvalda vård- och 

omsorgsboenden. En budget på en miljon kronor fanns tillgänglig att ansöka ur, vilket också 

många stadsdelsnämnder gjort, dock ej Farsta. 

 

För Sverigedemokraterna är omsorgen och välbefinnandet för våra äldre av högsta prioritet, 

vi har därför i staden drivit ett flertal förslag med inriktning på att förbättra livskvaliteten för 

våra äldre.  
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I april 2021 beslutade Farsta stadsdelsnämnds blågröna majoritet, tillsammans med den 

rödröda delen av oppositionen, att avslå en motion från Sverigedemokraterna om att utreda 

inrättandet av  kategoriboenden med husdjursprofil i staden.  

 

I september 2021 beslutade även Farsta stadsdelsnämnds blågröna majoritet, tillsammans 

med den rödröda delen av oppositionen, att avslå en motion från Sverigedemokraterna om att 

ge  socialförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett 

språktest vid nyanställning inom äldreomsorgen. 

 

Båda ovanstående motioner har bäring på förvaltningens agerande i detta ärende. 

Förvaltningen skriver att vårddjur kan bidra till den äldres välbefinnande men att man har 

valt att göra andra prioriteringar. Istället satsar man på att höja den språkliga kompetensen 

bland personal i behov av det, vilket i sig är bra, men hur detta avskriver att också agera för 

att söka finansiering för vårddjur ur en befintlig budget om 1 miljon kronor förklaras inte i 

svaret. 

 

Vi efterfrågar därför ett tydliggörande kring resonemanget att bortprioritera medel för 

vårddjur till äldreomsorgens brukare, detta med hänvisning till anordnandet av kurser för att 

höja den språkliga kompetensen för personalen.   

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 5 Återkallande av inriktningsbeslut om ombyggnad av fastigheten 

Vilohemmet 1 i Farsta strand till en förskola med minst fyra avdelningar 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden återkallar sitt inriktningsbeslut den 31 januari 2019 om ombyggnad av 

fastigheten Vilohemmet 1 i Farsta strand till en förskola med minst fyra avdelningar. 

 

Ärendet 

Som ett led i stadsdelsnämndens strävan att tillgodose den stora efterfrågan på 

förskoleplatser fick förvaltningen genom nämndens inriktningsbeslut den 31 januari 2019 i 

uppdrag att planera för en ombyggnad av fastigheten Vilohemmet 1 i Farsta strand till en 

förskola med minst fyra avdelningar.  

 

Den kulturhistoriskt värdefulla fastighetens speciella förutsättningar beräknades en bit in i 

projektet innebära en årshyra om cirka 38 000 kronor per barn, vilket överskrider 

kommunfullmäktiges riktvärde per barn. Förvaltningen föreslår därför att stadsdelsnämnden 

återkallar sitt inriktningsbeslut den 31 januari 2019 om ombyggnad av fastigheten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-22. 

Dnr FAR 2022/585 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  

 

Det är tråkigt att denna förskola inte blir av och vi ser gärna att byggnaden framledes 

används till något som kommer Farstaborna till gagn.  

 

Kostnaden för planering, utredning och förslagshandlingsskedet på 5 837 019 kronor 

uppfattas som ett högt pris och därför önskar vi att förvaltningen granskar så alla kostnader 

är korrekta. 
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§ 6 Stadsarkivets inspektion av stadsdelsnämndens hantering av allmänna 

handlingar 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av Stadsarkivets inspektion av 

nämndens hantering av allmänna handlingar. 

 

Ärendet 

Stadsarkivet genomförde en inspektion av stadsdelsnämndens hantering av allmänna 

handlingar den 23 maj i år. Inspektionen resulterade i att nämnden har fått förelägganden 

som främst rör hanteringen av den digitala informationen. Nämnden ska senast den 31 mars 

2023 lämna en åtgärdsrapport till Stadsarkivet där man redovisar hur föreläggandena har 

åtgärdats. Arbetet med att åtgärda samtliga förelägganden förväntas då vara avslutat.  

 

Förvaltningen gjorde en planering före sommaren för att åtgärda föreläggandena. Själva 

åtgärdsarbetet har påbörjats och kommer att pågå under hösten och vintern. Samtliga enheter 

inom förvaltningen kommer att beröras av detta. Stabsenheten har även tagit in en extra 

resurs under två månader för att stötta arbetet med att åtgärda föreläggandena. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-23. 

Dnr FAR 2022/109 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 Utseende av ny firmatecknare 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden utser avdelningschef Fredrik Karlsson till firmatecknare. 

2. Fredrik Karlsson samt de båda tidigare utsedda firmatecknarna stadsdelsdirektör Gunilla 

Ekstrand och avdelningschef Per-Ove Mattsson tecknar firma var för sig. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har genom tidigare beslut utsett stadsdelsdirektör Gunilla Ekstrand samt 

avdelningscheferna Marcus Grönqvist och Per-Ove Mattsson till firmatecknare. Eftersom 

Marcus Grönqvist har avslutat sin anställning vid förvaltningen föreslås nämnden utse den 

nye avdelningschefen för HR och ekonomi, Fredrik Karlsson, till firmatecknare.  

 

Stadsdelsdirektören och de båda avdelningscheferna föreslås liksom tidigare få teckna firma 

var för sig. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-30. 

Dnr FAR 2022/598 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Tertialrapport 2 år 2022 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2 för 2022. 

2. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,3 mnkr för särskilda insatser inom 

stadsmiljö. (Drift) 

3. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,6 mnkr för God vattenstatus. (Drift) 

4. Nämnden ansöker om budgetjustering med 0,5 mnkr för faktiska kostnader för 

kommunalt bostadstillägg för personer med funktionsnedsättning (årsprognos). (Drift) 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-09-14. 

Dnr FAR 2022/581 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 9 Funktionshinderrådens arbetssätt och organisation 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till funktionshinderrådens arbetssätt och organisation. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har på uppdrag av kommunstyrelsen genomfört en utredning av råden 

för funktionshinderfrågors nuvarande arbete och organisation i syfte att stärka delaktigheten 

och inflytandet. Utredningen föreslår bland annat att antalet råd ska minska och att de ska få 

en mer strategisk roll i att stödja och ge råd i planering och genomförande av stadens arbete 

för att leva upp till de mänskliga rättigheterna för personer med funktionsnedsättning.  

 

Förvaltningen är positiv till utredningens förslag och bedömer att de skulle möjliggöra ett 

ökat inflytande och delaktighet för råden i planeringsprocesserna. Vi förespråkar dock 

ettåriga mandatperioder istället för fyraåriga för de råd som ska utses av instanser som själva 

utses för endast ett år. Vi tror också att det avsevärt skulle underlätta rekryteringen av 

ledamöter till råden.  

 

Stadsdelsnämndens funktionshinderråd anser att det hade varit lättare att lämna synpunkter 

om rådet hade haft tillgång till den vägledning som föreslås utarbetas inför genomförandet av 

förändringen. Rådet ser en risk med färre råd och att lokala behov inte ska uppmärksammas 

tillräckligt. Rådet är däremot positivt till förslaget om att ledamöterna ska få ersättning för 

förlorad arbetsinkomst. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-02. 

Dnr FAR 2022/447 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  

 

Vi tackar staden för en bra utredning och välkomnar förslag på ändringar av 

funktionshinderrådens instruktion och organisation. Det viktigaste är att de föreslagna 

förändringarna ökar rådens inflytande och påverkansmöjlighet i staden. Vi är positiva till att 
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det tillkommer nya skrivningar i instruktionen som förtydligar vilken roll och funktion som 

funktionshinderråden har i organisationen. Det är också bra att ledamöterna nu får möjlighet 

till ersättning för förlorad arbetsinkomst och vi hoppas att det kommer att förenkla 

rekryteringen till råden.  

 

Vi anser att det bör finnas medel till nomineringssamordningen som Funktionsrätt 

Stockholm föreslås ha ansvar för. Vi tror att det skulle underlätta för föreningen att bredda 

målgruppen och därigenom att få en ökad representation i rådens sammansättning, 

exempelvis ur ålders- och hemvistsynpunkt. En bred representation är viktig för att på bästa 

sätt tillvarata de olika infallsvinklar som finns inom funktionsrättsrörelsen. 

 

En central aspekt för att öka funktionshindersrådens delaktighet i beslut är att råden delges 

information i tid. Det behövs en tydlig plan för rådens arbetsgång och hur information, 

kunskap och erfarenheter ska delas. Vi ser att råden ibland får möjlighet att uttala sig om 

ärenden först efter att nämnder fattat beslut om dessa vilket är problematiskt. Staden måste 

se till att råden ges de rätta förutsättningarna att ha inflytande över ärenden och processer i 

ett tidigare skede så att det synkar med den politiska beslutsprocessen.  

 

Det är viktigt att det finns en tydlig plan för hur de nya arbetssätten ska implementeras så att 

rådens funktion blir likställd över staden och mellan nämnder. Vi hade gärna sett ett 

samordningsuppdrag på stadsövergripande nivå för att säkerställa att omorganisationen får 

ett bra utfall i hela organisationen. Det uppdraget skulle förslagsvis kunna ges till 

funktionshindersombudsmannen eller annan instans som bedöms lämplig.  

 

Slutligen vill vi lyfta nuvarande rådets oro om att det föreslagna geografiska området Vantör, 

Farsta och Skarpnäck är mycket stort och att det finns en risk att lokala frågor missas. Det är 

av stor vikt att denna centralisering inte medför brist i den lokala förankringen i hela 

upptagningsområdet. 

 

För att säkerställa att ändringarna leder till en ökad delaktighet och ett tydligare uppdrag 

behöver det framgå att en utvärdering ska göras efter en tid. Det är av stor vikt att 

målsättningen med förändringarna uppnås. Därför måste staden vara lyhörd för synpunkter 

som inkommer från ledamöter i råden och från funktionshindersorganisationer under resans 

gång. Det är även viktigt att positiva arbetssätt sprids mellan råden. 
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§ 10 Arbetsformer för samordnad digitaliseringsplan i äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till arbetsformer för samordnad digitaliseringsplan i äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

I budget 2022 för Stockholms stad får äldrenämnden i uppdrag att ta fram en sammanhållen 

digitaliseringsplan för äldreomsorgen med fokus på digitala tjänster och produkter som 

möjliggör trygghet, självständighet och meningsfullhet för stockholmaren. Planen är tänkt 

som ett strategiskt styrdokument som omfattar budgetuppdrag, aktiviteter som initieras i 

andra utvecklingsprocesser i staden samt initiativ i Färdplan för äldreomsorgen som 

möjliggörs av digitala tjänster och produkter. Äldrenämnden föreslår en 

samordningsfunktion, ett digitaliseringsråd och ett digitaliseringsforum för att stärka 

kontinuitet, samarbete och samverkan i digitaliseringsfrågor.  

 

Förvaltningen ser i likhet med stadsdelsnämndens pensionärsråd att arbetsformerna kan bidra 

till stärkt samarbete mellan stadens aktörer. Förvaltningen hade dock önskat en strategi för 

intern och extern kommunikation. Särskilt kommunikation med representanter för 

äldregrupperna är något som även pensionärsrådet framhåller. I det föreslagna 

digitaliseringsforumet skulle staden kunna ta tillvara äldres synpunkter och erfarenheter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-25. 

Dnr FAR 2022/506 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  

 

Digitaliseringen kan både underlätta och förbättra arbetsuppgifter för så väl boende som 

personal inom äldreomsorgen. Vi välkomnar detta strukturerade arbetet men vill också göra 

följande medskick. Det är viktigt att utveckling och implementering av ny teknik syftar till 

att stödja, utveckla och förenkla för personalen snarare än att detaljkontrollera. Det finns en 

risk i sämre vård, omsorg och arbetsmiljö om varje sekund registreras. Vi ska ge våra 

anställda möjligheten att vara professionella och ha utrymme att situationsanpassa. Därför 

ser vi gärna att man dels håller sig borta från den typen av övervakning och dels att arbetet 
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sker i nära dialog med de fackliga organisationerna så att den personalperspektivet blir 

tydligt. 
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§ 11 Riktlinjer för beslut om arbetsmarknadsinsats för vissa målgrupper som 

nås via arbetsmarknadsnämndens uppsökande uppdrag 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till riktlinjer för beslut om arbetsmarknadsinsats för vissa målgrupper 

som nås via arbetsmarknadsnämndens uppsökande uppdrag. 

 

Ärendet 

Arbetsmarknadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknadsnämnden 

att fatta beslut om särskilt individanpassad stödinsats enligt 4 kap. 2 § SoL för att underlätta 

arbete eller studier för unga 19-29 år som varken arbetar eller studerar och till kvinnor med en 

svag ställning på arbetsmarknaden, främst utrikesfödda/nyanlända kvinnor med kort eller 

ingen utbildningsbakgrund. Ett förslag till riktlinjer för sådana beslut har utarbetats.  

 

Förvaltningen ser fördelar med förslaget då ett formaliserat och dokumenterat beslut skapar 

förutsättningar för ökad rättssäkerhet, likställighet och uppföljningsmöjlighet. Förvaltningen 

ser dock flera utmaningar. Utredningar och dokumentation kommer sannolikt att ställa krav 

på kompetensutveckling och ökade resurser till arbetsmarknadsnämnden. Former behöver 

utarbetas för hur besluten ska anmälas till arbetsmarknadsnämnden så att de kan överklagas 

av kommuninvånare enligt 13 kap. kommunallagen. Förslagen går också stick i stäv med 

förslaget till ny socialtjänstlag, där fler insatser föreslås kunna beviljas utan biståndsbeslut. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-07-01. 

Dnr FAR 2022/508 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 

 

Sverigedemokraterna anser att arbetssökarinsatser i Stockholms stad ska finansieras genom 

statliga och EU-medel. Det är också viktigt att särskilja Arbetsförmedlingens uppgifter från 

kommunala insatser, såsom Jobbtorget,  detta för att undvika dubbelarbete. För oss är det en 

självklarhet att insatserna riktas mot ett kvalificerande i kunskaper som möjliggör för den 

arbetssökande att matcha mot yrkeskategorier där det råder arbetskraftsbrist.   
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§ 12 Reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden som rör våld i nära 

relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, människohandel för 

sexuella ändamål och sexuellt våld oberoende relation 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden som rör våld i 

nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, människohandel för sexuella 

ändamål och sexuellt våld oberoende relation. 

 

Ärendet 

Handläggningen av ärenden som rör våld i nära relationer, hedersrelaterat våld och förtryck, 

prostitution, människohandel för sexuella ändamål och sexuellt våld oberoende relation 

påverkas av förändringar i lagstiftning, vägledningar, föreskrifter och allmänna råd. Därför 

har socialnämnden på uppdrag av kommunfullmäktige utarbetat ett förslag till reviderade 

riktlinjer. Förändringarna berör bland annat nya målgrupper, handläggning som gäller 

minoritetsspråk, HBTQI-personer, våldsbejakande extremism, jämställdhet, våldsutövare 

och barnrättsperspektivet.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-20. 

Dnr FAR 2022/486 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L) och Sigrid Arrhenius (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. Lars Hultkvist (KD) instämde med ett 

ersättaryttrande. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta 

instämde Leif Söderström (SD).  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Kjell Backman m fl (S), Marre Mayr m fl (V) och Leif Söderström SD 

 

1. Stadsdelsnämndens godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Att därutöver anföra följande. 
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Det är av största vikt att rutiner för handläggning av ärenden i socialtjänsten som rör våld i 

nära relation, hedersrelaterat våld och förtryck och personer som utsätts för prostitution och 

människohandel är tydliga och ger förutsättningar för likvärdigt bemötande och likvärdiga 

insatser från stadens socialtjänst. Det är mycket som är bra i de riktlinjer som ska antas. 

Exempelvis ställer vi oss positiva till att riktlinjerna lyfter särskilt sårbara grupper, något 

som vi saknade i det nya programmet. Vi har dock ett antal synpunkter på riktlinjerna och 

förslag på hur de skulle kunna förbättras. 

 

I det nya programmet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 

innefattas även personer som är utsatta för prostitution och människohandel. Det är vi 

positiva till, men om detta ska vara till gagn för målgruppen behöver även riktlinjerna kring 

handläggning av den här gruppen vara mycket tydligare. Det står visserligen i riktlinjerna att 

dessa personer kan vara i behov av skyddsplaceringar, men det är inte tydligt var ansvaret för 

målgruppen ligger. Vi vet att det finns ett problem med att personer utsatta för prostitution 

och människohandel hamnar hos enheten för ekonomiskt bistånd, medan ett fåtal 

Relationsvåldsteam inkluderar målgruppen. Detta ger målgruppen möjligheter till olika 

insatser. Vi anser att det i riktlinjer behöver förtydligas att personer utsatta för prostitution 

och människohandel ska erbjudas kontakt med Relationsvåldsteamen och ingå i dess 

målgrupp. 

 

Vidare ser vi behov av förtydligande kring samordning med ekonomiskt bistånd för akuta 

behov av ekonomiskt bistånd i samband med akuta placeringar så att inte övriga inkomster 

eller försörjningsplikt från partner står i vägen för att bevilja akuta insatser i form eventuellt 

ekonomiskt bistånd. Vi ser även ett behov av att tydliggöra det långsiktiga ansvaret efter 

skyddat boende och nödvändigheten att inte avsluta ärendet efter att den akuta fasen är över. 

Många som placeras på skyddat boende kan inte återvända till sin bostad och där behöver 

riktlinjerna omfatta det långsiktiga ansvaret för boende och samtalsstöd. 

 

Vi anser att placeringar på skyddat boende ska vara avgiftsfria och att egenavgiften ska 

slopas. Det ska inte vara en kostnad att fly från våld. 

 

Utöver detta vill vi lyfta nödvändigheten att faktiskt skriva ut att den absoluta majoriteten av 

våld i nära relation handlar om mäns våld mot kvinnor. Våldet är i hög grad könat och måste 

också kunna förstås utifrån det både gällande insatser för våldsutsatta och våldsutövare. Här 

vill vi även lyfta vikten av att även se kvinnojourerna som ett kunskapsstöd och resurs i 

handläggningen av ärenden rörande personer utsatta för våld. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

22 SEPTEMBER 2022 

SIDA 19 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 13 Reviderade riktlinjer för handläggning av egenavgifter för vuxna i HVB, 

familjehem m.m. 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till reviderade riktlinjer för handläggning av egenavgifter för vuxna i 

HVB, familjehem m.m. 

 

Ärendet 

Stockholms stads nuvarande riktlinjer för handläggning av egenavgifter för vuxna i HVB, 

familjehem med mera antogs av kommunfullmäktige 2004. Riktlinjerna gäller egenavgifter 

för insatser för vuxna som är aktuella inom individ- och familjeomsorgen. I budget 2021 fick 

socialnämnden i uppdrag att i samarbete med kommunstyrelsen ta fram anvisningar för 

samtliga egenavgifter inom individ- och familjeomsorgen för att skapa likställighet i staden.  

 

I socialnämndens förslag till reviderade riktlinjer har upplägget ändrats och nya avsnitt har 

lagts till för att förtydliga handläggning och hantering. Bland annat har ett avsnitt om 

egenavgifter för olika målgrupper lagts till och en tabell för egenavgifter har uppdaterats och 

lagts in i riktlinjerna. Vidare har en lathund för handläggning tagits fram och lagts till som 

bilaga till riktlinjerna.  

 

Den huvudsakliga förändringen avser hantering av fakturering av egenavgift till den 

enskilde. Ändringen innebär att placerande nämnd alltid ska betala hela vårdavgiften, 

inklusive egenavgiften, till vårdgivaren och fakturera den enskilde den beslutade 

egenavgiften. I de fall där den enskilde är berättigad till försörjningsstöd till egenavgiften 

kan det vara aktuellt med en intern fakturering, beroende på lokala rutiner. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-25. 

Dnr FAR 2022/430 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 14 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 2 år 2022 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

IVO för kvartal 2 år 2022 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 

Från och med i år ska rapporten också beskriva skälet till att beslutet inte har kunnat 

verkställas i tid. Skälet ligger vanligtvis antingen hos den enskilde eller hos kommunen.  

 

För årets andra kvartal har förvaltningen rapporterat fem ej verkställda LSS-beslut, varav 

fyra gäller bostad för vuxna och ett gäller daglig verksamhet. I tre av de ärenden som gäller 

bostad har den enskilde specifika önskemål, och när det gäller daglig verksamhet har 

brukaren inte valt utförare. Äldreomsorgen har rapporterat tio ej verkställda beslut om 

särskilt boende. Anledningen är i samtliga fall att brukare har tackat nej till flera 

erbjudanden. Fyra beslut har antingen kunnat verkställas eller avslutats av annan anledning 

sedan förra kvartalet. Övriga verksamhetsområden har inte rapporterat några ej verkställda 

beslut för kvartal 2. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-08-17. 

Dnr FAR 2022/579 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 Protokoll från pensionärsrådet den 12 september 2022 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 12 september 2022 till 

handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 

handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 16 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 12 september 2022 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 12 september 

2022 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 

handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 17 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 

övriga anmälningsärenden till handlingarna. 

 

Ärendet 

 

 Ordförandens beslut enligt delegering 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2022-08-08: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör och ombud att föra nämndens 

talan den 20-22 augusti 2022 Dnr FAR 2022/566. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, 

dnr FAR 2020/492.) 

2. 2022-08-10: Överenskommelse avseende borttagande av ledningar, träd och 

ersättning mm mellan Farsta stadsdelsnämnd och fastighetsägare. Dnr FAR 

2022/132. 

3. 2022-08-12: Åtgärder för fri sikt inom Farsta stadsdelsområde. Genomförandebeslut 

efter inriktningsbeslut i tertialrapport 1 2022. Dnr FAR 2022/569. (8:13) 

4. 2022-08-29: Nyanläggning och ny beläggning på parkvägar i Sköndal. 

Genomförandebeslut efter inriktningsbeslut i verksamhetsplan 2022. Dnr FAR 

2022/590. (8:13) 

5. 2022-08-29: Reparation av sättningsskador på parkvägar i Sköndal och Fagersjö. 

Genomförandebeslut efter inriktningsbeslut i verksamhetsplan 2022. Dnr FAR 

2022/591. (8:13) 

 

 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 

om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  

Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 

kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 

författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 

redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 

 

Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 

inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 

över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 

grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 
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1. 2022-06-29: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

matpengar för juli 2022. Dnr FAR 2022/1-13 

2. 2022-07-18: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

matpengar för augusti 2022. Dnr FAR 2022/1-12 

3. 2022-08-18: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

matpengar för september 2022. Dnr FAR 2022/1-14 

4. 2022-08-18: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

tillfälligt boende för perioden 2022-08-18 – 2022-09-16. Dnr FAR 2022/1-15 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2022-08-31. 

Dnr FAR 2021/791 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga förvaltningens 

sammanställning över beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 

handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 18 Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet lämnat in följande 

frågor: 

 

Fråga 1 – LAS 

Vi undrar hur förvaltningen anpassat verksamheten inför 1 oktober när Lagen om 

anställningsskydds förändringar börjar gälla.  

1. Vilka förändringar förväntas påverka verksamheten?  

2. Vad har ni sett att man behöver förändra?  

3. Finns det olika lösningar för olika områden så som barnomsorg, äldreomsorg och 

socialenheten? Hur ska de förändringarna gå till?  

4. Finns det ni vill delge nämnden kring detta? 

 

Förvaltningens svar: Förändringarna i lagen om anställningsskydd trädde formellt i kraft den 

30 juni och ska börja tillämpas den 1 oktober. Samtliga chefer, och medarbetare som är 

involverade i bemanningen av våra verksamheter, har fått en genomgång de nya 

bestämmelserna i lagen. Varje avdelning har också haft en inledande workshop för att 

närmare analysera hur de nya bestämmelserna i lagen kommer att påverka bemanning och 

kompetensförsörjning i respektive verksamhet. Det är relativt många nya bestämmelser i 

lagen men de som primärt träffar förvaltningens befogenhet, och våra verksamheter, är de 

nya bestämmelserna gällande arbetstid och möjligheten att anställa på viss tid. Enligt de nya 

bestämmelserna i lagen ska sysselsättningsgraden vara heltid om inte något annat avtalats 

och arbetsgivaren har en ”förklaringsskyldighet” om avtal ingås med en lägre 

sysselsättningsgrad. Bestämmelsen innebär dock inte något förbud mot att anställa på lägre 

sysselsättningsgrad men förvaltningen kommer att fortsätta sitt systematiska arbete med 

heltidsresan för att minska andelen deltidsanställda inom förvaltningen. Idag utgör den totala 

andelen deltidsanställda cirka 8 %. När det gäller möjligheten att anställa på viss tid, och 

ingå upprepade kortare visstidsanställningar med en och samma person, så begränsas denna 

möjlighet väsentligt i de nya bestämmelserna. Detta påverkar främst de verksamheter som 

alltid måste säkerställa en viss grundbemanning och där vi idag visstidsanställer medarbetare 

under kortare perioder för att hantera sjukfrånvaro och semestrar eller timavlönar 

medarbetare för att täcka oplanerad och oförutsägbar frånvaro bland ordinarie personal. 

Dessa verksamheter behöver nu framöver planera sin bemanning och kompetensförsörjning 

på ett sådant sätt att vi minskar beroendet av upprepade och kortare visstidsanställningar och 

timavlönade, vilket också är lagstiftarens intentioner med de nya bestämmelserna. Här 

behöver varje avdelning hitta sina strategier utifrån behoven i verksamheten och därför 

kommer lösningarna att variera. Detta arbete pågår nu för fullt inom förvaltningen. 

 

Fråga 2 – Villa Solhem 

Då den planerade förskolan i Villa Solhem i Farsta strand nu inte blir av så undrar vi om 

förvaltningen kan specificera kostnaderna? Detta då priset för att komma fram till att 

förskolan inte går att förverkliga upplevs som mycket högt. 
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Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

Förvaltningens svar: De kostnader som SISAB har fakturerat är för konsulter inom VVS 

(värme, ventilation och sanitet), el, ritningar med mera. Förvaltningen har en dialog med 

SISAB om en del av fakturan. 

 

 

Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 

 

 Förvaltningen har anställt två äldrekuratorer som ska 

 möta invånare i Farsta och informera om äldreomsorgens uppdrag 

 kontakta alla som fyller 80 år och informera om äldreomsorgens uppdrag 

 arbeta vräkningsförebyggande 

 kartlägga ensamhet och stötta i kontakter för att bryta isolering och motverka 

psykisk ohälsa 

 lotsa till andra myndighetskontakter 

 

 Den 10-14 oktober anordnar förvaltningen en barnrättsvecka för förvaltningens 

medarbetare. Det blir föreläsningar och workshops bland annat om Barnkonventionen 

och hur barns och ungas röster görs hörda. 

 

 Förvaltningen håller på att förbereda och utrusta de två trygghetspunkter som ska finnas 

i Farsta. Trygghetspunkterna är två lokaler som ska kunna användas vid större kriser och 

de ska vara ett ställe dit invånarna kan vända sig för att få information, ladda telefoner 

vid strömavbrott eller annat. Det ska finnas en beredskap för olika scenarier. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


